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WORLD PRESS FREEDOM:  FREE MEDIA STRENGTHEN SOCIETIES 

 
As the international community marks World Press Freedom Day this week, we at the U.S. Embassy in 

Khartoum reiterate our view that a free exchange of ideas is the foundation for good governance, 

accountability, and economic sustainability.  As U.S. Secretary of State John Kerry noted in the most 

recent Human Rights Report, “Countries that suppress freedom of expression are less likely to have 

economies that innovate, diversify, and grow.” 

 

In the United States, Sudan, and around the world, media foster intellectual debate, uncover hidden truth, 

and give voice to those who can’t speak for themselves.  In doing so, they provide an invaluable service to 

society, for which we commend and thank them.  We particularly salute the courageous professionals who 

report at great personal risk to themselves, as they question authority, uncover abuse, and report from the 

front lines of conflict zones.  

 

Former U.S. Supreme Court Justice Louis Brandeis wrote in 1914, “Sunlight is said to be the best of 

disinfectants.”  In other words corruption, greed, discrimination, war, and other “diseases” grow better in 

the dark than in the light.  A free press is essential to shining light into the dark, but we are witnessing a 

disturbing global decline in media freedom, in which journalists are oppressed and silenced by detention, 

harassment, and violence.  We all have a responsibility to speak out for them.  In fact, the United Nations 

declared World Press Freedom Day for exactly this purpose -- to remind nations of their duty to respect 

and uphold the right to freedom of expression enshrined in the 1948 Universal Declaration of Human 

Rights.   

 

The theme of this year’s World Press Freedom Day is “Access to information is a fundamental 

freedom.”  With this in mind, our Embassy will continue to work with journalists, media institutions, and 

civil society organizations to promote greater access to information, by the media and the public.  We will 

continue to strongly advocate for the legal, and genuine, protection of all journalists and their fundamental 

right to freedom of expression.  We will continue to provide training and other resources for media, and 

we’ll continue to connect American and Sudanese media professionals so they can exchange ideas and 

best practices.   

 

The challenges we face today are complex, enduring, and global in nature, and so must be our shared 

response.  We give thanks to our colleagues in the media for their role in helping us to make more 

informed, thoughtful, and collaborative decisions, for the benefit of our families, our communities, and 

our countries.  Happy World Press Freedom Day! 

 

Benjamin Moeling is the Chargé d’Affaires at the United States Embassy in Khartoum. 
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لحرية الصحافة: الصحافة الحرة تقوي المجتمعات ميالعالاليوم   
 

2016مايو 3                                                                                     للنشر الفوري   

 
بمناسبة اليوم العالمي لحرية الصحافة عمال، بنجامين ميلينغمقال للقائم بالأ  

 

 نريد أن نعبرميركية في الخرطوم نحن في السفارة الأالمجتمع الدولي باليوم العالمي لحرية الصحافة هذا الأسبوع،  تفليح فيما

 الخارجية وزير قال  مجددا رأينا أن التبادل الحر للأفكار هو أساس الحكم الرشيد والمساءلة والاستدامة الاقتصادية. كما

 ،المبتكرةالإنسان الأخير، "البلدان التي تقمع حرية التعبير هي أقل عرضة للاقتصادات  جون كيري في تقرير حقوق الأمريكية

."والتنوع والنمؤ  

 

 

ز وسائل الاعلام النقاش الفكري، والكشف عن الحقيقة الخفية، وإعطاء تعزفي الولايات المتحدة، والسودان، وحول العالم، 

نريد أن نأخذ  خدمة لا تقدر بثمن للمجتمع، الصحافة توفر. في القيام بذلك، صوت لأولئك الذين لا يستطيعون التعبير عن أنفسهم

ون تحدكما أنهم ي ،شجاعتهم والاخطار الجسمية التي تجابهم جراء قيامهم بعملهم. نحن لا سيما نحيي لشكرهمهذه السانحة 

.مناطق النزاعمن  من الخطوط الأمامية  خبارالأعن سوء المعاملة، وتقديم  يكشفون، واتالسلط  

 

 

 في "مطهرأفضل  هيأشعة الشمس "ان ،  1914لويس برانديز في عام  للولايات المتحدةلعليا لمحكمة ال السابق قاضيالكتب 

 أكثر من في مراض" تنمو على نحو أفضل في الظلام لا، والجشع، والتمييز، والحرب، وغيرها من "أالفساد  معني آخر،

الظلام، لكننا نشهد انخفاض عالمي مثير للقلق في حرية وسائل  علييط الضوء ضوء. الصحافة الحرة أمر ضروري لتسلال

 الاعتقال والمضايقة والعنف. نحن جميعا نتحمل مسؤولية التحدث عن هم من خلال إسكاتالي  الصحفيين  من أضطهادالإعلام، 

ير الدول بواجبها في لتذك -يوم العالمي لحرية الصحافة لهذا الغرض بالضبط ال. في الواقع، أعلنت الأمم المتحدة هذه الاشياء

  .1948في العام  احترام ودعم الحق في حرية التعبير المنصوص عليها في الإعلان العالمي لحقوق الإنسان

 

 

الحريات الأساسية." ومع وضع هذا في  يمثلهذا العام هو "الوصول إلى المعلومات لاليوم العالمي لحرية الصحافة ان عنوان 

ن والمؤسسات الإعلامية، ومنظمات المجتمع المدني لتعزيز زيادة فرص لعمل مع الصحفييفي  اسوف تستمر السفارة الاعتبار، 

حماية جميع الصحفيين ل، قانونياالحصول على المعلومات، من قبل وسائل الإعلام والجمهور. وسوف نستمر في الدعوة بقوة 

ل الإعلام، وسوف نستمر في ربط الإعلاميين وحقهم في حرية التعبير. وسوف نستمر في تقديم التدريب والموارد الأخرى لوسائ

.حتى يتمكنوا من تبادل الأفكار وأفضل الممارسات عضمع ب الأمريكيين والسودانيين  

 

 

مشتركة. نقدم الشكر ، وذات طبيعة عالمية، ولذلك يجب أن تكون استجابتنا ةإن التحديات التي نواجهها اليوم هي معقدة ودائم

، لصالح عائلاتنا متعاونة، وةفي مساعدتنا على اتخاذ قرارات أكثر استنارة، ومدروس ملزملائنا في وسائل الإعلام لدوره

باليوم العالمي لحرية الصحافة. أهنئكم بيوم سعيدومجتمعاتنا وبلداننا.   

 

.الخرطومية في كغ هو القائم بأعمال سفارة الولايات المتحدة الأمرينبنجامين ميلي  
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